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HOSPODIN JAKO HRNČÍŘ 

Asi každý člověk o sobě rád tvrdí, že chce být především „sám 
sebou“, zároveň jsme ale všichni poměrně masivně formováni 
zvenčí, i když si to třeba často neuvědomujeme. Utvářeli nás naši 
rodiče, formovala nás škola, velký vliv na nás mají naši přátelé. 
Oběti různých forem násilí vypráví, jak je pachatelé zničili 
především vnitřně a ovlivnili tak celý jejich život, samozřejmě aniž 
by se ptali. Naopak existuje i ovlivnění, které zažíváme rádi a 
které sami vyhledáváme – pokud někoho máme rádi, necháme se 
milovaným člověkem formovat, protože tak zažíváme větší 
blízkost, skoro něhu. Bible říká, že to neplatí pouze pro 
zamilované dvojice, ale pro všechny „druhy“ lásky, včetně 
přátelství. 

Kniha Jeremiáš popisuje na začátku 18. kapitoly zvláštní 
vizi proroka, ve které mu Hospodin říká, že jedná s Izraelem 
jako hrnčíř a na hrnčířském kruhu formuje svůj lid. Prorok vidí 
zcela jasně, že při tom formování hrajeme důležitou roli – hodně 
záleží na nás, zda se hrnec povede a bude krásný. Zároveň ale 
Jeremiáš ví, že na rozdíl od běžných hrnčířů Hospodin nepovedené 
kusy nevyhodí, ale umožní jim nový a lepší začátek. A zde je 
rozhodující naše láska k Bohu – záleží na mně, zda se nechám 
formovat všemi možnými světskými „autoritami“ (které jsou 
mnohdy pochybné a sledují své vlastní zájmy) nebo zda budu 
důvěřovat Hospodinu a věnuji svou lásku, blízkost a důvěru 
především jemu a nechám se tak formovat tím, kdo mě stvořil a 
kdo mě miluje. 

Biřmování je svátost „křesťanské dospělosti“. K dospělosti 
patří, že opustíme dětství a svým způsobem i domov se všemi jejich 
jistotami a vydáváme se na cestu, která je tajemná, protože do 
budoucnosti nevidíme. Ale na této cestě je s námi Bůh – a pokud 
se rozhodneme mu důvěřovat a necháme se formovat především jím 
samotným, tak se nemůžeme nikdy ztratit. Můžeme kvůli tomu 
zažívat i problémy, podobně jako Jeremiáš, který se nechal 
formovat Bohem ve chvíli, kdy byl „mainstream“ proti a dával mu 
to tvrdě zakoušet. Ale i tehdy s námi bude Boží láska a dokonce 
na nás bude čekat, pokud se vydáme do slepých uliček. A umožní 
nám nový začátek, protože Bůh miluje svá stvoření. 
 

P. Jakub 
 

SLOVO 
 KNĚZE 

NA 
ÚVOD 
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3. května… 
 

… na faře ve Stodůlkách i 
v Komunitním centru proběhlo seřízení 
oken a oprava velkého okna v klubovně 
K1. 
 
… proběhl zápis do CMŠ Srdíčko pro 
školní rok 2018/2019. Bylo podáno 39 
žádostí o přijetí. Vyhověno bylo 20 
žádostem do naplnění kapacity mateřské 
školy. 
 

4. května… 
 

… na faře ve Stodůlkách nocoval hráč 
hokejové extraligy Ondřej Veselý.  
 

5. května… 
 

… se setkali nemocní a starší při 
společné májové mši svaté s pomazáním 
nemocných a k malému pohoštění. 
 

6. května… 
 

… pan Václav Vála opravil poškozené 
vedení mezi vzduchovodem a 
regulátorem vzduchu varhan v kostele 
sv. Jakuba.  
 

9. května… 
 

… kostel sv. Prokopa navštívili studenti 
Fakulty humanitních studií Univerzity 
Karlovy.  
 
… kostelník od sv. Jakuba, pan Josef 
Vlasák, byl hospitalizován s akutní 
zdravotní příhodou. Děkujeme všem za 

modlitby a přejeme brzké zotavení. 
  

10. května… 
 

… novým předsedou pražského 
Vysokoškolského hnutí byl zvolen náš 
farník Vojtěch Nedbal. Blahopřejeme.  
 

11. – 12. května… 
… při pouti za povolání na Svatou Horu 
jsme vyslechli hluboké svědectví sr. 
Immaculaty (Magdalény Kratochvílové) i 
bohoslovce Dominika, kteří vyrostli 
v naší farnosti. Ministranti ze Stodůlek 
byli zapojeni do liturgické služby u 
korunovačního oltáře.  
 

18. května… 

… proběhla akce Na pivo s farářem, na 
kterou přišlo bezmála 50 účastníků. 
 

19. května… 

… dva zájemci o křest byli přijati mezi 
katechumeny. 
 
… proběhlo v katedrále sv. Víta svěcení 
nového biskupa pražské arcidiecéze, 
Zdenka Wasserbauera. Modlitbou ho 
přišli podpořit naši farníci spolu s P. 
Radkem. 
 

 
 
 
 

12 ZPRÁV, neměly uniknout 
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Jmenuji se Anna 
Kumpoštová. Jsem 
studentka střední školy 
oboru Chovatelství a 
zajímám se o zvířata. 
Ve farnosti zpívám v 
Jakobykapele. 
 
 

 
 

Téma:  
 Bez biřmování není uvedení do křesťanského života kompletní, člověk nemůže mít 
církevní svatbu, vstoupit do kláštera či zastávat službu kmotra. Je moc dobře, že v 
naší farnosti je biřmování opět „na spadnutí“, totiž v sobotu 23. 6. v 11 hodin u sv. 
Jakuba. V následujících medailoncích se představují někteří z biřmovanců. Prosím o 
modlitbu za ně za všechny a současně na slavnost biřmování srdečně zvu.  

P. Radek 

Jmenuji se Berta 
Anežka Myslivcová, je 
mi 19 let a dokončuji 
čtvrtý ročník Střední 
umělecké školy Václava 
Hollara. Chystám se na 
studium do Ústí nad 
Labem, kde se budu 
věnovat oboru grafický 
design. Ráda tančím, 
hraji na flétnu a klavír, 
kreslím. 

 

Jmenuji se Honza 
Koběrský. Je mi 23 let, 
bydlím v Ruzyni, ale 
v současné době studuji na 
univerzitě v Olomouci. 
Baví mě hlavně cokoliv se 
zeměpisem a kartografií 
nebo s počítačem. 

 

 

 

 
 

Jmenuji se Anežka Křivánková, jsem 
nejstarší ze čtyř sourozenců a studuji na 
Arcibiskupském gymnáziu. Ve farnosti 
sloužím například doprovázením modliteb 
chval a pomocí na náboženství pro děti z 
druhé třídy. 
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Jmenuji se Vojtěch Legler, je mi 22 let a v 
současnosti studuji informatiku na vysoké 
škole. Ačkoliv jsem již nějakou dobu součástí 
farnosti v Ořechu, většinu svého života jsem 
navštěvoval farnost stodůleckou, a proto jsem se 
rozhodl zde podstoupit i svátost biřmování. 
 

 

 

Jmenuji se Daniel 
Frič, je mi 17 let. 
Studuji druhý ročník 
střední průmyslové 
školy stavební Dušní, 
obor BIM projektování. 
Rád sportuji a trávím 
čas s přáteli. 
 

 

Jmenuju se Anežka Bastlová a pracuju jako 
software quality tester pro mezinárodní firmu. Ve 
volném čase si čtu články o archeologii a historii. 
Mimo to ráda běhám a chodím na výlety. Relaxuji 
pak u vaření a hraní počítačových her. 
 

Jmenuji se Anežka 
Neumannová a jsem ze 

Řeporyj. Studuji na 3. 
lékařské fakultě 

Univerzity Karlovy. 
Miluju hudbu a ráda 

tancuju. O přípravě na 
biřmování jsem se 

dozvěděla od mamky. 
 

 

 

Jmenuji se Dominik 
Mucha, je mi 20 let a jsem 
skautský vedoucí. Miluji 
sport a mám velmi rád 
grilované chobotnice. 
 

 

Jmenuji se Jan Šárka, 
do farnosti jsem se 
přiženil před čtyřmi lety. 
Mám dvě děti Markétku 
a Benedikta a pracuji jako 
tesař. Mezi mé záliby 
patří turistika a střelba. 
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Jmenuji se Šimon 
Vyskočil a na 
biřmování oslavím své 
osmnáctiny. Studuji na 
střední elektrotechnické 
škole.  Rád hraju na 
klavír, zvučím a obecně 
dělám rád vše, co 
souvisí s hudbou. 
 

Jmenuji se Alžběta 
Círusová. Je mi 20 let a 
studuji v prvním ročníku 
na FPE ZČU, obor 
historie a angličtina. 
Zajímám se o dějiny 
umění. 
 

 

Jmenuji se Vojtěch 
Círus. Je mi 22 let a 
jsem ve třetím ročníku 
PF UK, obor právo a 
právní věda. 
Zajímám se o historii 
a politiku. 
 

Jmenuji se Jan Halbych, 
bude mi 17 let a studuji 
střední školu, obor 
Informační technologie. 
Mám rád plavání, lyžování, 
jízdu na kole a techniku. 
 

Jmenuji se Lenka 
Pekařová a je mi 
osmnáct let. Ráda tančím, 
čtu, píšu a zpívám. U nás 
ve farnosti zpívám ve 
dvou kapelách, v 
Jakobykapele a ve Stoce. 
 

 

 

Jmenuji se Marie 
Fričová. Je mi 19 let. 
Dokončuji studium na 
SŠ, obor knihkupecké a 
nakladatelské činnosti. 
Mezi mé zájmy patří 
četba a klavír. Příprava 
na biřmování je pro mě 
obohacující a těším se 
na přijetí této svátosti.  
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Vzpomínky na biřmování 

„V době totality bylo nejisté,  
kdy bude další možnost biřmování…“ 
 
Ke svátosti biřmování jsem přistoupila z pohledu dnešní doby poměrně malá, v jedenácti a 
půl. Bylo to 17. června 1979. Nicméně v době totality bylo nejisté, kdy bude další možnost 
biřmování a tak šli hromadně všichni. 

Biřmování přijel udílet František kardinál Tomášek přímo k nám do naší farnosti do 
kostela sv. Františka z Assisi na Habrovku (filiální kostel farnosti Narození Panny Marie 
v Michli). Byla to opravdu veliká událost pro celou naši farnost i pro okolní farnosti, které 
toho také využily, takže biřmovanců bylo zhruba 70 ve věku od deseti výše až do pozdního 
věku. Strach z toho, že už je to možná naposledy, dodával události na významu a ještě větší 
sváteční atmosféře. 

To, že se biřmování odehrávalo přímo v naší farnosti, bylo pro mě velmi důležité. Ač 
jsem byla malá, necítila jsem se nesvá, vždyť jsem byla obklopena svojí farností, a to i 
přesto, že se pro tento okamžik několikanásobně zvětšila. 

Náš pan farář Jiří Kabát byl velmi svědomitý při přípravě. Chtěl ale do nás dostat víc 
vědomostí, než jsme byli v daném věku schopni pojmout. Nicméně ani z tohoto nemám 
nějaké stresující zážitky. Jen jednou, když nám pan farář řekl, že nás z toho bude pan 
kardinál zkoušet, jsme se trochu lekli. Ale jinak jsme prostě pobrali, co jsme chápali a ostatní 
nám docvaklo až v průběhu let. Hodně mi tenkrát pomohli moji rodiče a kmotra (má teta), 
kteří se mi snažili svátost biřmování přiblížit, abych si z toho neodnesla jen nějakou 
velkolepou podívanou. Z pohledu dnešní doby by se mohlo říct, že náš nedostačující věk 
byl na škodu události, ale když to soudím s odstupem doby, určitě jsem si ze samé svátosti 
dost důležitého odnesla a o zbytek se postaral Duch Svatý. 

Samozřejmě mě v tak nízkém věku zajímalo, zda moje vybrané biřmovací jméno 
půjde ke křestnímu, chtěla jsem původně sv. Terezii z Lisieux, ale kombinace Marie Terezie 
se mi nelíbila a tak nakonec zvítězila sv. Helena, protože se tak jmenovala moje nejmilejší 
sestřenice. Teprve později jsem si o svaté Heleně něco víc načetla a najednou jsem 
pochopila, že je mi velmi blízká a že i ve své dětské naivitě jsem zvolila správně. 

A nakonec ještě pár postřehů o panu kardinálovi. Bylo to tak krásné setkání, i když 
samozřejmě v počtu 70 biřmovanců nemohlo být moc osobní, ale jeho přítomnost v našem 
malém kostelíčku jsem už tehdy cítila jako posilu po nás všechny věřící. Byl skromný, milý a 
vnímavý, v dnešní době mi ho lehce připomíná emeritní biskup Karel Herbst. I proto jsem 
ráda, že naši synové přistoupili ke svátosti biřmování ve své (naší) současné farnosti, aby 
mohli pocítit stejnou sounáležitost, jako já tenkrát. A ještě mi udělalo radost, že právě 
biskup Herbst jim svátost biřmování udílel. 

Marie Šefernová 
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 „Bůh jako můj krotitel…“ 
 

Na křest a biřmování jsem se začala 
připravovat v naší farnosti před 14 lety. Na začátku 
jsem to tedy spíše vnímala jen jako přípravu na 
křest, o biřmování jsem nic nevěděla. Moc se mi 
líbilo náboženství, na které jsem chodila k Marii 
Nedbalové se svými dětmi. Její návody, jak myslet 
na druhé, dobře se chovat a dělat dobré skutky, mě 
přitahovaly natolik, že jsem šla hledat další do 
katechumenátu pro dospělé. Tam ale tak jasné 
návody do života nebyly a tak jsem se uzavřela a na 
schůzkách mlčela. Doma jsem četla knihy, které mi 
půjčil P. Angelo. V druhém roce přípravy jsem se 
jednou na setkání přeci jen projevila a vysmála se 
svědectví o obrácení svého spolukatechumena. 
Následoval rozhovor s knězem a výzva, jestli nechci 
svůj krok ještě zvážit a odložit. Nechtěla jsem. 

Pak už začaly opravdové přípravy na křest a 
biřmování. Měla jsem v postní době začít chodit do 
kostela, což jsem předtím vůbec nedělala. Ve svatém 
týdnu mě Angelo motivoval k přípravě na přijetí 
svátostí tak, že jsem od Zeleného čtvrtku nic nejedla 
až do křtu a biřmování a v ohni na Velikonoční 
vigilii jsem pak spálila papír s mými špatnými 
skutky.  

Když jsem šla sama na Velikonoční vigilii 
pěšky z Velké Ohrady, měla jsem velkou obavu z 
toho, jak budu tuto cestu podnikat ode dneška až 
do smrti každou neděli. Ale Pán Bůh mi našel cestu. 
Má kamarádka z Velké Ohrady po mém křtu od září 
nastoupila do katechumenátu a já s ní. Říkala jsem 
si, že jí doprovázím, ale spíše jsem dostala na další 2 
roky šanci pochopit, co se mi snaží církev předat. V 
neděli jsme spolu chodily na mši. 

A první službu v síle biřmování mi umožnil 
Michael Špilar ještě během velikonoční vigílie, když 
jsem dostala od své kmotry zapálenou křestní svíčku 
a měla jsem projít kostel a zapálit svíce ostatním 
bratrům a sestrám. Měla jsem velkou radost, že 
mohu rozdávat světlo, tedy sloužit.  

 
Eva Tereza Terezie Myslivcová 
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„Touha přijmout svátost je hodně důležitá…“ 
 

V době biřmování mi bylo čtrnáct let a bylo to v letech reálného socialismu v naší zemi. 
Mým rodičům hodně záleželo na tom, aby mě biřmoval někdo, kdo není členem 

kolaborantského mírového sdružení kněží „Pacem in terris“. Tak se stalo, že jsem byla 
biřmována v cizí diecézi, blízko vesnice, kam jsme pravidelně jezdívali na prázdniny. 
Přípravu jsem neměla žádnou – šla jsem ke zpovědi, jako jsem chodila cca jednou za měsíc, 
a snažila jsem se na ni dobře připravit. Svátost biřmování jsem chtěla přijmout, byť vše 
zorganizovala moje maminka.  

Olej z čela jsem si pak setřela svátečním kapesníkem. Z vesnice jsme šli  šest 
kilometrů do nejbližšího města na vlak do Prahy, protože žádný autobus nejel. Cestou jsem 
si čas od času přivoněla ke kapesníku a bylo mi dobře.  

O dva roky později jsem začala chodit do jednoho společenství. Chodily tam i dvě 
dívky, které o biřmování uvažovaly, ale říkaly, že chtějí ještě počkat, až budou dospělejší. 
Nevím, jak jsou na tom dnes, ale když jim bylo kolem dvaceti, o biřmování už nestály a do 
kostela přestaly chodit úplně.  

Myslím, že touha svátost přijmout je hodně důležitá, i když všemu nerozumím a 
všechno nevím. 

Eva Šiprová 

„S manželem jsme začínali nové životní období…“ 
 

Jako konvertitka, v dětství pouze pokřtěná, nemám o síle Ducha Svatého nejmenší 
pochyby, ačkoli moje cesta k biřmování byla delší, než je obvyklé. Když jsme s manželem 
po dvaceti letech společného života při církevní svatbě poprvé přijímali Pána Ježíše 
v eucharistii, začínali jsme krásné nové životní období. A když nám otec Michael nabídl 
přípravu na biřmování ve skupině dalších dospělých, s radostí jsme přijali. Setkání nám 
přinesla mnoho nových informací, ale hlavně nezapomenutelné chvíle s žalmy, písněmi a 
společnou modlitbou. Sílu toho, co jsme do doby znali jen teoreticky, jsme mohli zakusit 
naplno. Už je to deset let od chvíle, kdy nás biskup Karel Herbst biřmoval, ale pořád cítím 
neskonalou radost té chvíle… A tehdejší biřmovanci se od té doby scházejí jednou měsíčně 
na svém „spolču“. 

Mariana 
 

„Josef Hlouch byl výjimečný člověk…“ 
 

Tuto svátost jsem přijala v 15 letech v Bechyni v jihočeském kraji. Udělil mi jí otec biskup 
Josef Hlouch. Bylo to v roce 1971, v době hluboké totality a stihla jsem ji přijmout jeden 
rok před jeho smrtí. Jsem za to moc ráda, že právě on mi tuto svátost udělil. Byl to 
výjimečný člověk, velká osobnost. Básník, jemný a hluboký Duchem a milovaný věřícími. 
Výborný kazatel. Krásný člověk. Moji rodiče ho velmi ctili, rádi jezdili na poutě, kterých se 
účastnil. Dnes ráda navštěvuji jeho hrob v Českých Budějovicích u sv. Otýlie. Velice si ho 
vážím a miluji, i když už není mezi námi. Vždy připojím kytičku a děkovnou modlitbu. 

Anička 
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Malá škola duchovního života probíhala 
v naší farnosti v Komunitním centru od 
20. února letošního roku a měla 8 
přednášek. Pro mě to však byla spíše 
VELKÁ škola. Velká cesta, o které si 
myslím, že každého ze zúčastněných 
posunula o kus dál v prožívání naší víry. A 
byly nejen přednášky, které nás nutily 
zamyslet se nad tím, jak hlouběji žít 
duchovním životem, jak zpytovat svědomí 
a uvědomit si, že i toto je druh modlitby a 
že o modlitbu a duchovní pokoj je nutné 
v sobě zápasit. Povídali jsme si též o roli 
Krista a teologie v duchovním životě, o 
společenství svatých, o liturgické hudbě, 
Bibli a společenství svatých. 

Uvědomili jsme si, že uchránit 
duchovní život je práce na sobě samém 
pod vedením Boha, se kterým denně 
sdílíme své radosti a strasti. Nakonec se 
ukázalo jako velmi dobré i to, že každý 
účastník školy, měl také povinnost domácí 
přípravy. Každý si vybral něco k četbě 
z doporučené literatury a také jedno 

Malá škola duchovního života 

Cyklus přednášek pohledem účastníka 

 
 

evangelium. Někteří psali i eseje ze života 
svatých.  

Po poslední přednášce jsme dostali 
tohoto malého „průvodce“ na další 
putování životem, o kterého bych se ráda 
s vámi podělila. 

 

Moje malé předsevzetí (Řím 8,8-9) 

Chci s Tebou Bože, vykonat pro sebe: 

Chci s Tebou Bože, vykonat pro druhé: 

Budu se s Tebou 20 minut sdílet (kde a 
kdy): 

Jdu v pokoji dál. 

Na závěr měl každý 20 minutový rozhovor 
s otcem Jiřím. A 22. května nás čekalo 
společné slavnostní zakončení. 

Velké díky všem, kteří se podíleli na 
organizaci kurzu, zejména pak otci Jiřímu a 
tlumočnicím do znakové řeči, díky nimž 
mohlo školu duchovního života 
absolvovat i naše společenství neslyšících. 

Kordová 
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V sobotu 2. června se uskuteční farní pouť do Nepomuku, 

rodiště sv. Jana Nepomuckého. Na místě, kde se narodil pozdější kněz Jan, který dobře 
spravoval svěřené úkoly, neprozradil tajemství, byl zničen státní mocí, 
je možné prosit za naši vlastní svatost a pravdivost života, za 
vzájemné vztahy, za dobré fungování církve ve 
společnosti či za nová povolání ke kněžství z naší 
farnosti. Farní pouť je také příležitostí vzájemně se posílit 
při putování životem a společně pobýt a více se poznat.  

Způsoby dopravy do Nepomuku 
 Individuálně autem.  

 Společně na motorkách. Domluva prostřednictvím manželů Horákových. 

 Společně autobusem. Odjezd v 10 hodin od Komunitního centra. Cena za obě 
cesty 300 Kč. Návrat večer opět autobusem ke Komunitnímu centru. Přihlašování 
viz níže.  

 Společně vlakem. Sraz v 8 hodin na nástupišti vlaku na nádraží Praha-Smíchov 
s individuální či hromadně zakoupenou jízdenkou. Odjezd rychlíku na Plzeň je 
v 8.10 a návrat vlakem na Hlavní nádraží v 19.31. 

 

Zájemce o hromadnou jízdenku na vlak za nižší cenu, a zájemce o cestu autobusem 
prosíme o přihlášení s uvedením počtu osob na e-mail 

Ludmila.Vyskocilova@centrumbutovice.cz. 

Předběžný program pouti v Nepomuku 
10.30 – 12.30 Společné putování od nádraží s modlitebními zastaveními  

12.30 – 13.30 Mše svatá  

14.00 – 15.00  Oběd v restauraci Sokolovna, máme zamluveno 50 porcí 
hovězího vývaru a moravského vrabce se zelím a variací knedlíků 
za 120 Kč. Je možné objednání diety či jiného jídla z běžné 
nabídky restaurace. 

 

Během putování a po obědě program pro děti. 
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Blíží se prázdniny a po nich nový školní rok. Čekají Váš rodinný rozpočet 
neúnosné výdaje? Nezbývají Vám prostředky například na podporu talentu 
Vašich dětí? Víte o někom ve Vašem okolí, kdo podobnou pomoc potřebuje? 

Farní charita Stodůlky je tu pro Vás! Nabízíme pomocnou ruku rodinám s dětmi, které mají 
snahu řešit vzniklou nepříznivou situaci, ale potřebují určitou podporu. 

Můžeme pomoci s financováním letních táborů, nákupu školních pomůcek, 
doučování, obědů, či školních i mimoškolních aktivit. 

V tomto roce jsme pomohli například hradit obědů pro 2 sourozence, 14 letého 
Matěje a 13 letou Marušku. Mají ještě malého brášku Vojtu, kterému je 5 roků. Bohužel má 
hodně problémů – mentální postižení a spoustu závažných zdravotních komplikací. 
Maminka s ním je proto doma, i když přesněji řečeno – spíš spolu tráví víc času 
v nemocnici. Tatínek pracuje, ale dohnalo ho množství dluhů z minulosti (hlavně 
nezaplacené pokuty od Dopravního podniku). Co vydělá, pohltí splátky. Maminka se snaží 
přilepšit rodině občas nějakou brigádou – chodí uklízet domy. Bohužel toho ale kvůli častým 
Vojtovým zdravotním problémům moc nezvládne. Matěj s Maruškou dostávali obědy 
zaplacené od fondu Obědy pro děti. V tomto školním roce bohužel fond omezil počet 
podpořených dětí a oni už pomoc nedostali. Obrátili se na sociální odbor městské části 
Praha 13, kde se jim věnují kvůli problémům s penězi, a mimo jiné je také přesměrovali na 
nás. 

Co je pro to potřeba? Kontaktujte nás na tel. 733 108 816 nebo mailem 
reditel@stodulky.charita.cz. Každou přijatou žádost posuzujeme individuálně. Žadatele 
zkontaktujeme a domluvíme se na osobním setkání a dalším postupu. 

Helena Ryklová 

PODPORA RODIN 
 

AKCE FARNÍ CHARITY 

Čtvrtek 14. června: Setkání dobrovolníků, zaměstnanců a spolupracovníků Farní 
charity Stodůlky. Společné posezení a setkání při opékání buřtů na farní zahradě. 

Sobota 16. června: Charitní „Pouť na křídlech pomoci“ na Svatou Horu u Příbrami 
Společný výlet s prohlídkou areálu, kulturním programem a mší svatou slouženou 
kardinálem Dominikem Dukou. 
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Rušení sobotních mší 
Dne 23. 6. a 30. 6. nebudou slouženy 
večerní mše v kostele sv. Jakuba. 

30/5  středa 
Křesťan a svět 

Přednáška P. Marka Orko Váchy na 
téma Křesťan a svět – Jaké vztahy ke 
světu vyplývají z povolání křesťana? - se 
koná od 19.30 hodin v Komunitním 
centru sv. Prokopa. 
 

31/5  čtvrtek 
Slavnost Těla a Krve Páně 

Slavnostní mše svatá s následným 
průvodem a zastavením u čtyř oltářů se 
koná od 17 hodin v katedrále sv. Víta. 
Večerní mše sv. v kostele sv. Prokopa 
tento den není! Pro ty, kteří nemohou do 
katedrály, je možnost účastnit se ranní 
mše v kostele sv. Jakuba v 7.15. 
 
Setkání pastorační rady 

Na hodnocení uplynulého školního roku 
jsou zváni také pozorovatelé z řad 
farnosti. Setkání pastorační rady začíná v 
19.00 na faře ve Stodůlkách. 
 

2/6  sobota 
Farní pouť do Nepomuku 

Všechny informace na straně 12. 

3/6  neděle 
Prodej knih 

Pravidelný prodej knih v Komunitním 
centru sv. Prokopa po dopoledních 
bohoslužbách. 
 

6/6  středa  

Ministrantská schůzka 

Setkání ministrantů po náboženství v 17 
hodin v kostele sv. Prokopa. 
 

7/6  čtvrtek 
Křesťané III. věku 

Pravidelné společenství nad Písmem, 
otevřené i pro nové zájemce, se sejde 
v 16 hodin v Komunitním centru sv. 
Prokopa. 
 
Táborák pro ministranty 

Setkání na farní zahradě pro ministranty 
a rodiče proběhne od 17 do 19 hodin. 
Přineste si nějakou dobrotu na oheň, 
oheň přineseme my. 
 

8. – 10. června 
Víkendovka pro děti z náboženství 

Společná víkendovka v Zaječově – 
klášteře Sv. Dobrotivá pro děti od 2. 
třídy ZŠ. Odjezd od KC v pátek 8. 6. 
v 17.30. Příjezd do KC v neděli 10. 6. po 

Co nás čeká?  
Akce v červnu  
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12. hodině. Bližší informace u 
jednotlivých katechetů. 
 

12/6  úterý  
Zahradní slavnost aneb rozloučení 
s předškoláky 

Rozloučení s předškoláky se uskuteční na 
zahradě CMŠ Srdíčko od 15.30 hodin. 
Na tuto slavnost jsou srdečně zvány i 
děti, které navštěvovaly mateřskou školu 
v dřívějších letech. 
 

13/6  středa 

Zakončení školního roku pro děti z 
náboženství  

Výuku náboženství pro děti z prvního a 
druhého stupně i výuku předškoláků 
ukončíme letošní školní rok opět 
tradičně mší sv. v kostele sv. Jakuba 
v 16.30 hodin a opékáním špekáčků na 
farní zahradě. Součástí programu bude i 
představení dětí z páté třídy s názvem: 
„Čtení ze Skutků Toufarových“. 
 

14/6  čtvrtek  
Co byste měli vědět o logopedii 

Přednáška pro rodiče předškoláků se 
uskuteční v Církevní mateřské škole 
Srdíčko od 16.30 hod. v oddělení 
Motýlků. Vstup volný. 
 

18/6  pondělí 
Posvícení kostela sv. Prokopa 

Slavnostní bohoslužba v předvečer 
posvěcení kostela sv. Prokopa je v 18 
hodin, po ní bude příležitost k posezení 
na terase Komunitního centra s číší vína; 
je možné přispět něčím z vlastní 
kuchyně.  

Večer chval 

V kostele sv. Prokopa od 20 hodin. 
 

21/6  čtvrtek 
Dříve narození 

Poslední předprázdninové setkání 
společenství dříve narozených se koná v 
16 hodin v Komunitním centru. 
 
Večer chval 

V kostele sv. Prokopa po mši svaté. 
 

23/6  sobota 
Biřmování 

Více než dvacet biřmovanců z naší 
farnosti přijme tuto svátost při mši svaté, 
kterou bude od 11 hodin v kostele sv. 
Jakuba sloužit biskup Karel Herbst. Po 
mši následuje oslava na farní zahradě, je 
možné přispět něčím z vlastní kuchyně.  
 

4/7  sobota 
Prokopská pouť a novokněžské 
požehnání 

V den svátku patrona kostela sv. 
Prokopa bude sloužena bohoslužba v 18 
hodin. I letos bude možné přijmout 
novokněžské požehnání, tentokrát z 
rukou novokněze P. Lukáše Okurky. Po 
mši svaté následuje občerstvení na terase 
Komunitního centra, ke kterému je 
možné přispět něčím z vlastní kuchyně.  
 

Hledáme dobrovolníka, který by se 
ujal tvorby květinové výzdoby 
v kostele sv. Prokopa. Více informací 
u P. Radka.  



 

Kostel sv. Jakuba Staršího Kovářova 21/22. Praha 13 – Stodůlky, 155 00 
Kostel sv. Prokopa: V Hůrkách 8, Praha 13 – Stodůlky, 158 00 
Farní kancelář:  251 618 884,  fara@centrumbutovice.cz 
Web: www.centrumbutovice.cz 

 

K O N T A K T  N A  K N Ě Z E  

     P. Radek Tichý 777 749 603 farar@centrumbutovice.cz 

     P. Jiří Zeman 723 303 770 kaplan@centrumbutovice.cz 

     P. Jakub Jírovec 735 794 999 j.jirovec@seznam.cz 

     P. Václav Dvořák 739 037 022 dvorakva@email.cz 

     P. Stanisław Góra 737 280 624 Stanislaw.Gora@knez.cz 

D A L Š Í  K O N T A K T Y  

     Tomáš Vítek 721 137 586 tomas.vitek@centrumbutovice.cz 

     Ludmila Vyskočilová 777 739 610 ludmila.vyskocilova@centrumbutovice.cz 

     Lucie Fričová 777 749 601 lucie.fricova@centrumbutovice.cz 

     Barbora Folejtarová 774 170 987 barbora.folejtarova@centrumbutovice.cz 

     Helena Ryklová 733 108 816 helena.ryklova@stodulky.charita.cz 

     Eva Kuchyňková 739 045 874 cms.srdicko@seznam.cz 

 

 

 

    S v.  J a k u b    S v.  P r o k o p 

Neděle       8.00 (od 7.30 předchází růženec)  

      9.30 (2. a 4. neděli v měsíci latinsky)      9.30 (pro rodiny s dětmi) 

      18.00    11.00 

Pondělí       7.15    18.00 (s modlitbou nešpor) 

Úterý       - 
    8.30 (od 8.00 předchází růženec) 
   Mše s hlídáním dětí; následuje adorace do 9.30 

Středa       -    18.00 (následuje adorace do 19.30) 

Čtvrtek       7.15    18.00 (následuje adorace do 19.30) 

Pátek     18.00 (následuje adorace do 19.30)      6.45 (od 6.30 předcházejí ranní chvály) 

Sobota     18.00 (s nedělní platností)        - 
 
 

Zprávy od sv. Jakuba a sv. Prokopa pro vnitřní potřebu vychází jednou měsíčně.  Náklady na výtisk: 10 Kč. 
Prázdninové dvojčíslo vyjde 24. června 2018. Uzávěrka 11. června 2018.   

Příspěvky zasílejte na: zpravy@centrumbutovice.cz 
Redakce: Veronika Luštincová, Pavel Žid;  Za obsah odpovídá: P. Radek Tichý. 

Ř Í M S K O K A T O L I C K Á  F A R N O S T  U  K O S T E L A  S V .  

J A K U B A  S T A R Š Í H O  P R A H A  -  S T O D Ů L K Y  

B O H O S L U Ž B Y  

mailto:fara@centrumbutovice.cz
http://www.centrumbutovice.cz/



